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THRE COURT: Do you gentlemen desire ro mqke any pre-

liminary statement?

ME. CHATHAM: No Sir.

.

- The District Attorney, for and on behalf of the Stété

of Mississippi, then and there introduced the following

testimony and.evidence, that-is-to-say: ) ;

a witness introduced for and on behalf of the State, being

First duly sworn, upon his ocath testified as follows :

BY DISTRICT ATTORNEY CHATHAM:

0

¥ oo o O ¥

Q
Tallahatchie
A
Q
A
Q

Mogse?

Will you please state your name to the Jury?

I1s that Money, Mississippi? . ’ .

FOR _THE PROSECUTION
MOSE WRIGHT, -

DIRECT EXAMINATION

-

Mose Wright. .

Uncle Mose, where do you live?

Money.

Yes, Sir. o j
And where is Money with reference to Philipp in:
County?:

I is -- I think it is about norch, maybe northeﬁst.
Do you mean Philipp is noxrth of Money? é

Yegs, 8ir, that is what T think.

[

How long have you lived in that community, Uncle

5
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A Ever since '46.
Q And on August-zath, of this year, where were you
" 1iving near Money? '
- A Where was I living?
Q On whose place were you living?
A Mr. G. C. Frederick, : i :
Q And in which direction from Money is Mr. Ffederick's
place?
East.
And'about‘how far from Monay is that?
Three miles.
Uncle Mose, are you a married mén?
Yes, Sir:'
How much family do you have?
Ch, I have twelve.
_You hafé twelve in your family?'

~But they are not all with me, you know, . :

¥ O ¥, 0 ¥ OO X O ®

In August of this year, how many Qf your family :.
were 1§ving with you théré at your home, living with you and l
your wife there?
A There was only me, and wmy wife and three children.
Q There was you, and your wife and three children
living there at that time,

A Yes, Sir.

I B EEE R
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what kind of house do you live in, Uncle Mose? :

We live in a six-room house,
Will you tell the'jury how those rooms are arranged?

I think so.

Well, tell them., please,

oo o O PO

— sees w2 S5m0 D B

Well,, thq house in the east is a living rdoﬁ, aﬁd
on the west there is a living room; in the front, you know, ;
t and there is a acreened-in front porch facing Aorch; and
.there is a kitchen betﬁeen those rooms, and there is a door _
iv 1 that enters into the east room, but it goes right on through:

to the south room, you know,

of course, there is a partition there, and we;have:
. got fo go'through this door there{ and_it is-the same way l
VBT on ﬁﬁe other side. There is a west door that enheré
into the west room. ﬁnd'then we just go on around there
and that is the way we enter the side of the other rooms
there. That is where the bedrooms, is. .

Q From your explanation of the floor plan of your
house, 1 take it that there are two rooms on the frﬁnt, is
that right?

A Two on the front, that's right. .

Q -And ?our house faces north, is that right? '
A Yes, Sir,
. Q

How close is your house to the road?
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A It is fifty some feet, I think, about fifty feek.

Q Are there any trees in your yard between your f#ont
pﬁrch and ﬁhe road? ;

A Yes, sir, _

Q Now, specifically on the night of August 27th, Sat™
urday night, Augusé 27th, whﬁ was there at your home at bed-
time? | j

A Well, at be&time, there was—Curtis Jones, my'gf;ndson;
and Wheeler Parker, my grandson; and Emmett Louis Till, my
nephew -- I am his uncle; and Liliybetﬁ Wright, my wiﬁe;'ani

1

Maurice and Robert and Simon, my sons,

. ;
Q Uncle Mose, tell the jury about what time that Sat-

urday night your family went to bed.

1

A. My wife was already in bed. . Of course, myself: and
the boys, we went to bed about one o'clock. We.had went to

3

Greenwood that night, and we came in about cne o'clock.

Q Had you, and your wife and all the members of your
family been to Greenwood that night?
My wife didn’t’ go. It was jﬁst the-bé?s that wght.
And she remained at home, is that right?
Yes, Sir. ;
And you got back with them about one o'clock?

-

Yes, Sir.

IO~ s B

And you . immediately went to bed, is that right?%

N 4

Yhage __1Q )
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in that roowm that night? . N

B
P —

A Yes, sir.
Q Now, I want you to tell the jury in which ioom'of
your housa did Bmhett Till 90 to bed?
' A Well, the east room, my wife and I sleep there
Q Then we will call it the east Eroqt room, is that
right? !

A That's right. And thére is a door that leads out

]

to tﬁe'side room thére. That is where Emmetht Till was. '
Q@ And who went to bed with Bmmett Till that night?
A. Simon, my baby. ‘ . o

0 And $imon and Emmett Till were the only Ewo'peop;e

A That's right,

O Now, Uncle Mose, after you and your family had éone
to bed that nxght, I want you to tell the jury if any person
or 1f one or more persons called at your home that night, :
and if they did, what time was it?

A About twe o’clock. . ;

Q what was the first thing that attracted your atten-
tion to the fact that there was soweone about your prem1ses°

A Well, someone-was at the front door, and he was ‘saying,
'Preacher - - Prescher." -‘And then I said, "Who is it?" And ]
then he said, "This is Mr. Bryant. T want to talk to you ané

that boy.* . .

o
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Q

Do you know My. Bryant?

"A 'I‘just know him since he came up here. I couldn't

see Him that night so well, ohly with that flashlight there,

and 1 could see that it was this other man, Mr. Milam. But’

I know Mr. Milam.

O > O

Q .

A

You know Mr. Milam, do you?

I sure do. .

And then what did you do?

Well, I got up and opened the door.

And what did you see when you opened the doér?

Well, Mr. Milam was standing there at the door

with a pistol in his right hand and he had a flashlight in

his left hkand,

Now stop there a minute, Uncle Mose.' I want you

the front of your house, Uncle Mose? How wide is it?

A

Q You would say it is about nine feet wide, is that

right?

1t ought to be something like about nine feet.

A Yes, 8Bir.

]
‘point out Mr. Milam if you see him here,

A There he-is'(poiﬁting) !

Q 'And'do'you see Mr. Bryant im here?

A {The witneés pointed with his hand)

Q All right - - about how big a porch is this therelon

R¥%]
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Q And dees that plorch run the full length of you?
house? ' . j
A That’s right. - ‘
Q That is, it-runs the 1enéth of those two front %oams,
is that right? |
A That's -right.
Q And I believe you have already testified that i; is
é screened-in‘pprch. is that right? !
A That's right. _ . ‘ é

Q Now tell the Sury, Uncle Mose, when you opened the

- door and looked out at that time, and you saw Mr, Bryant

and Mr., Milam thefe, where were they standing? '

MR. BRELAND: Ve objaect to that, Your Honor. He’ said

- that he didn't recognize them out there, He said he just

saw the flashlight.
| THE COURT: The objection will be sustained. fhe~;it*

ness stated that he didn't Tecognize MEK, Bryaﬁt at that tjmei

¢ When did you see those two ﬁen that night?

A That was about two o'clock in the morning.

Q But did you see them before you opened the doar‘or
atter? ‘

A It was after I opened the dcor.

Q And where were they standing?

A Mr. Milam was standing there at the door, and there was

[ 10

’
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one man étanding at the screen door, and Mr. Bryant was
| standing kind cf out away from the door, .
MR. BRELAND: We objéct'to that, if the Court please.
He saild that he didn't recognize him. ?
.TQE COURT: 1 believe the witness has stated that h%
did not see Mr. Bryant, that he didn't.see him out there '
that night because it was dark., - ;
ng WITNESS: I saw Him but I couldn't see hiéiface.
THE COURT: The objection will be sustained. He has
:stated that he didn't recognize Mr. Bryant. _
MR. BRELAND: And we would like to ask the jury to ;

disregard that statement.

THE COURT You gentlemen of the jury will dlsregard
the statement made by the witness about Mr. Bryant at this
time,’ )

' Q ‘When this man first called out to . you that nlght
Uncle Mose, did he tell you who it was°

A Yes, Sir:

Q 2nd who did he tell you it was? i

A Ye said he was Mr. Bryant.

Q Arnd do you see the man here in this courtroom noQ
who was'standing on your porch that night that said he was
Mzr. Bryant?l |

A Yes, Sir.

11
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MR. BRELAND: We ob}ect to that, Your Honor. He s?id
that he da.dn t recognize him. .

THE CQURT: The ob;ectlon at.this time will be sus-
tained unless the witness can say that he was able to 1den-:
tify him and recognized him that night, '

Q0 Now, ﬁncle Mose; what did you say J. W, Milam'hgd in
‘his hand tﬁat night when you saw him there—oﬁ your porch?

A He had a pistol in his right hand.

—_ P—— — a——— — -J—— F o]

. Q And what else did he have?
O . A And he had a flashlight ia his left hand.
Q And what dld he say to you°
_ A Well, he asked me if.I had two boys there from j
ﬁ Chicago? . _ o
’ Q- And what did ;you say?
A f said, "Yes, Sir." :
Q And will yéu tell the jury who those boys were?i
-y Wheele; Parker, my grandson, and Emmett Till.
Q How long had ﬁhey been visiting in your home wiéh
you. ‘

A They was there a week that same'day.
Q No, Uncle Mose, after you told Mr..Milam'chat ydu
did have two bovs there from Chicago, and éhat they were
{ ' there in your house, what did he say and do then?

A Then Mr. Milam said, "I want that boy that done -the
taiking down at Money." ' 12




|

FL1302 (Rov. 10-6.9%)

44A-JN-30112, 62D-JN-30045-FD302

P

Comination o(FD-302of  TRANSCRIPT- EMMETT TILL TRIAL Sept 1955 ,0n

, Page 16

Q And what did he do?

A MWell, we went right over to the east room, the;front

reom there, and 1 called, and he wasn't in there. !

Q Whén you say "We", whe do you mean by that? Wh§
" was there then? ' ‘
A Mr. Milam and Mr.. Bryant.
MR. BRELAND: We object to that, Your Honor. And we
ask that his statement be excluded. i
Q At any cime after you firét saw the man with Mr:
¢ Milam that you first could not recognize, did you later on
;ecqgnize'him in or about your house as being a man that you.
knew? Did you ever recognize him that night? ' ;
‘ That is the first time 1 remember seeing him. |
Where was the first timé you remembey seeing_hiﬁ?
In my house.. | :
The first time you ever'séw him wags in your houﬁe?'.
That's right.
Angd who was that man?

Mr. Milam.

And who else did you see in your house?

¥ oo P OO PO ¥ OO P

Mr. Bryant.
MR, BRELAND: HNow just a moment, please - - -

THE COURT: Let Mr, Chatham ask a further question ;

about that, if you will, please,

FEF RN EREEN EEEENE DS

13




13023 (Rev 1H-6-98)

IQQA-JN-30112, 62D-JN-30045-FD202

whavaiion of F0.302 of I3AﬂﬁQBl2I;EMMEII_I;LL;Iglggggggg_;ggg.On. Poge 17
¢ Did you at any time that night recognize Mr, Bryénc
as one of the men in your house? :
A, Yes, Sir. :
MR. BRELAND:- We object to that, Your Honor. That is -
© just a repetition of the'qdéscion. - ;
- THE COURT: The objection will be overvuled there. T
believe he stated he didn't recdgnize him aﬁ first., Now let's .-
£ind out if he ever did recognize anyone there that he'codld f
identify as Mr. Bryant. .
! . Q Uncle Mose, do you see any man‘in.this courtroom_now
who was with M. Milam that night at your house? —
A Yes, 8ir. . '
MR. BRELAND: We objéct to that, if the’coprt please.
That is burely a leading question,  and having the party here E
present ét this time and sitting in the courtroom, that
would not be a proper identification anyway. Knd_his state- ¢
ment to begin with, he said that he never'recognized him. \
¥ . THE COURT: I'believe he said he didn;t recognize him at
the door. ‘Tﬁe objection will be overruled at this time.-
And will you peint that man out, Uncle Mose?
Yes, Sir.
Well, point him out for the benefit of the jury;

Yes, Sirc.

QO o0 o 0O

And who was that man?
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A It was Mr. Bryant, he told me he'was,‘ i
' 'Q Now, after Mr. Milam and Mr. Bryant got in Qourf.
" house that night, tell the jury what you did. . E
A Well, we went to this first room, we went to the
first bed there, and Bmmett Till wasn't din therel And -so 1
.walked out the door ihto the siﬁé room there, Of course,
tﬁere wasn'‘c anéone gsleeping in the firstlroom. And then
I passed another doaf. and in this second room there, we

1

found him and Simon in bed.

0 Now, what, if anyéhing, was said by Mr. Milam oﬁ Mr.

Bryant to Emmett Till? . : :

A Well, before ve entered )nto the room, Mr. Milam said,

"If this is not the right boy, then we are going Lo bring bim '
back. Lf it is notﬂthe right boy, we are going to brlng him :
back and put him in the bed."
' Q Dig you ask them what they wanted with the boy? :

A No, sir, I surxe di&n't. '

Q0 And what did they do then?

A Then we come on to where this boy was in the room
;hgre, and be‘was there in the bed, and they,tald.him to get
up. - '

0 Who did?’

A Mr. Milam said for him to get up.

Q And what did he have in his hand then?

A

He had the pistol and the flashlighe. ' ;

1%
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Q Anci what cia':d Emmett Till do?

A He got up and dressed. He sat on the side of thé
bed and dressed.

Q Aand what happened atter that, Uncle Mose? ‘

.A Well, wheq he'éot up, and they started out, then he
asked me if'I know anybody there and I told him, "No, Sir. '
I don't know you."

And then he said to me, "How 0ld are you?*" And.thep
I said, “Sixty fou;." And then he said, "Well, if you know .
any of us here tonight, then you will never live to get to
se Sixty Eive. ‘ ‘

¢ And was that in. the room where Emmett was in bed?.

A That's right,

‘Q  And then did they leave out of your housé with Emmett
Till? | ' —

A That's right. .

Q Did they go out the same way they came in? When they
left your house, did you go back to the door the same way ycu‘ —
came in? |

A No, Sir. We went through some room there, you know,
the door was open, and we went through this other bedroom
there. That is where ws went through on the way back.

Q Was that the room where you and your wife sleep?:

A  Yes, Sir.

16
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Q And when you went through that room, did either
ﬁr. Bryant or Mr. Milam have anything to say to your wife?

A Yes, Sir, they did.

Q And Qhat did they sa}?

A Well, she had gotten up out of bed, and then he_éaid
‘to hey, "You get back fn that bed, and I mean, I want to heaf
the springs."® ‘

Q He said that he wanted to hear the springs?
That's right.
And what did she do then?

Well, she got back in bed.

o S o B

and did Mr. Milam still have the pistol in his h;nd
" then? |

A He kept it in his hand all the time,

Q Before you got out of the house, Uncle Mose, or be-
fore Mr. Milam or Mr. Bryant got out of the house with Ewmett -
Till, 1 want you te tell the jury if either you or your wife -
tried to induce them not to carry ﬁhe boy out, -

A Yes, Sir:

Q What 'did you or yohf wife say to them?

A MR. CARLTON: We object to that, Your Honer. That
would be hearsay testimony. '

THE COURT: I1f anything wés said it would have been in

the presence of the defendants. The abjection is overruled.

EEERENEERET®
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@ Go ahead, Uncle Mose, and tell us what was said. -

A UWell, my wife, shé said that we will pay you wha%-
éver ygﬁ want.to charge if you will just release him. She
:said that we would pay them for whatever he'might have done
if they would just 1ét him go.

0 And what did tﬁey say?

A They didn't say a word.

Q And did‘they remain there after that?

A Well, just for a few minutes, and theﬁ they walked
out:

Where did they go?

Lo

They -entered a car and drove off towards Money,

Q And what did you do, Uncle Mose?. Did you go to Ehe
front door when they went out of the house? :

MR. BRELAND: We object to that, That is a leading
question, |

THE COURT: . I want to ask &ll counsel to pleasé ref;gin
from leading guestions so far as possible,

MR. .CHATHAM: I am sure that rule will work both ways,
Your Honor. ‘

THE COURT: That applies to all counsel.

Q¢ Uncle Mose, after Mr. Milém and Mr. Bryant left out
of -your house that night with Emmett Till, what did you do?

A Well, I came out rowards the screen door, and I
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stood theré on the porch.’

Q 1Is that the screen doox on the porch-which you des-
cribed at the beginning of vyour testimony? ﬁ
A That}s right.
Q@ And from that point, could you see out near the éoad
in front of your house? :
‘ " ;-couldn't see very clear because there wasn't n§
light. | o
Q What, if anything, did you see,out'thgre.when Mr;
Milam and Mr. Bryant took Emmett Till out in front of your
house?
R I saw a car moving off towards Money.
Q@ And which way was that car parked?
A It was parked towards Money. '
Q Before Mr. Milam and Mr, Bryaﬁt got to the car Qith
Emmett Till, did you hear them make any statement or ask ény-
bdd} Qut there any question in that car?
A I sure did,
Q@ Will you tell tﬁe jury what that wasé.
A They asked if this was the boy, and someone said,’
“Yes, " B | ' ‘
Q@ Was that a man's voice or a lady's voice you heagd?

A It seemed like it was a lighter veice than a man's..

Q Did you say it seemed like a louder voice?

13
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A Lighter.
Q And what did they do with Emmett Till after they re-
ceived that response from the person who was in the car?

MR. BRELAND: If he knows, Your Honor.

T TR TR )

THE WITNESS: Then they.drove off towards Momney,
Q Do you know what kind of an automobile’ it was?
A No, Sir. They didn‘ﬁ turn on no . lights.- I just heard

it and I kind of saw it there in the dark. It was kind of

s sy

dark, you know, and there was no lights on it.

e

ES
r—
[

Q The ligh;s weren't burning on the car?
- - A No, Sir.
: 0 Did you. watch ;hé car as it drove off towards Money?
A Well, T stood on the porbh there for maybé'twenéy.min-
utes or more, '
Q As far as you'know. did they ever turn on any lights
on the car? ‘
' A T never did see it.
Q where is the next house situated and what is thé
closest house from your place in going towards Money?
A I feckon,it is about two hundred yards from thefe.
Q Mr. Frederick ;ives up that way, is that right?‘
A That's right, .
Q0 And the closest ﬁouse from you is about two hundred

yards going towards Money?

20
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8 Yes, Sir,
Q And what about any house in the otﬁer direction?
A I guess about half the distance, '
Q 1n other words, Ehere is no other house close by
you, is that rigﬁt? ' . .
’ A That's right.
Q WNow, Uncle Mose, have you sihce that- night ever’ seen
Emmett Till alive?
A . No, Sir.’ o : '
'Q Did Mr. Bryant or Mr. Milam ever bring him back to
your house that night?. -
A No, Sir, they haven't.
Q Or have they ever brought him back?
‘A N&, Sir.
Q ©Now tell the Court and Jury yhen was the next .time
after they took Emmett Till away from your house that you
saw him or his body.
A I saw him when he was taken out of the river. He
was in a boat then. I don't Rnow jﬁst which day it was.
Q Was that on the Wednesday following the'séturday
night that they tock him away from your house?
A That's right,
¢ And when you saw Ewmmett Till there, was he liyigg or

dead?

21
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A He was dead.
Q where Qas Emmett's body there at the point in the ‘
'river where you went when you first saw him after that? .
a4 They had him in a boat, He was in a boatAthere.
Q And who was there handling thé-bcat, iE you remembér?
. A They already had him out. Thexe wagn't anyone
.handling it when I got there; It was already on shore.
| Q It was already on the shore when you got there?
A That's right. o
) Q And who went with you over there, Undle Mose?
A It was. the Depﬁty Sheriff, I think. I don't know the
names. There was two of them. ’
MR, BRELAND: We object to his stating what he doeesn't
know. .
MR, CHATHAM: The old man is endeavoring to tell théf
_truth., Do you object to that? -
THE COURT: Counsel will please diréct all remarks to
the Court. These side remarks to each other are not necess-
ary.
Then you don't know the Sheriff of this County?
I just know him since I have been here is all.
Well, was Mr. Strider there?

He sure was.

ol Ao 2 -

Do you know Mr, Garland Melton, one of his deputies?

T 22
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I sure know him, teo.
Was he there?

Yes, Sir.

A
Q
A .
Q And was there a lot of more white peoplé.thére?
A Yes, Sir. h '
Q .And were there two or three young boys there?
A Yes, Sir. -
Q ﬁho came and notified you to come up there, that.'
there might have been some person there for you to see? ' _
i ‘. A It was the Deputy Sheriff from Greenwood. 1 don’t
know his naﬁe.
Q You don'‘t knéw whether .it would have been Mr. John
Ed Cothran or not?
A Well, I know Mr. Smith,.the Sheriff. Ié wasn't Mr.
'Smith.
Q Who did you carry with you when you went up there?
did ény members of'your famiiy go up there with you?
A No, Bir.
Qg When you got there; was the body of Emmett Till 1éying
on the bank? '

A It was in a bhoat.

Q¢ I want you to tell the jury whether or not you éoyid

tell whose body it was?

A Yeg, Sir.

(2]

(V%)
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d And who was it? . ' ]
A E:mmei:t Till. .
Q During the time you were there where you first saw i

the body, did you notice whether or not the undertaker or

any Deputy Sheriff took a fing off of Emmett's finger? . ﬂ
‘ A Yes, Sir, ' it
0 And was thét ring taken off his finger in your pées»
ence? ‘ ‘ é
' A That's right. ' f
Ty Q what did you do after that, Uncle Mose, with refer-

}
ence to the body? - ‘ . - ‘ i
A What ig that?
Q MWhat did you do after that with reference to Emmett's
body? What did you do with his body?
A Well, we takeﬁ‘it back. The undertaker man tookfit :

bagk to Greenwood,

Q And what undertaker man was that,lUncle Mose?
Mr, Miller,
Is that Chester Miller?

Yes, Sir.

b ettt = s 1 b i ek

And he is the undertaker man over at Greenwood?

» 0 P O B

That's right.
Q And He is the man who took the body from the point on
the river where you first saw it there? '

24
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A That's right.

T Q

And where was it that you next saw Emmett's body

- after Chester Miller tock it away from the river?

A

it any more.

Q

Afver he took it away from the river, 1 didn't  see

Did you supervise the arrangements f{or the burial of

Emmett's body?

A

Q
a

R

vard there.
Q

A

Q
A

MR, BRELAND: We object, Your chor: He has already said

That's rignht,
And vhere did you have it’ sent? -

ALt Money. Where I live, we have a church and grave-

And did they bury the body there?

‘They sure didn't.

What did they do with the body?

They carried it back to Greenwood.

that he didn't see it any more.

THE CQURT: The witness can only state what he knows,

Mr. Chatham.

0 Did you give any instructions to the Sheriff, or to the

undertaker man, or to anybody as to where the body should be.

sent for burial?

{ A That's right,

Q And where was that?
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i A AL Money.

Q But you say they didn't bury the body at Money? ..
. A They sure didn’'t. :

Q Well, did you give anyone ingtrucﬂions'as to whe;e
-the body was to be sent for burial? .

A Yes, Sir. I called the boy's Grandmother in.Chicago,.
and she told me - - - l

MR. BRELAND: We cbject to that, Your Honor .

THE COURT: The witness cannot repeat any conversation
thét was not made in the presence of the defendants,

Q After you had this conversation, what instructions

did you give as to where the body was to be sent for burial?.

A 1 said not to carry it to.Greepwood and bury the'
body ﬁhere, and I made other arrangements.
0 Did you give the ﬁnéertaker man there at Greenwood
any instructions as to where he was to send the bogdy? .
. & MR. BRELAND: Wé object, Your Honor. He said that he
didn't see the underxtaker,
THE COURT: I don't think he testified as to.that. I
think he said that he had not seen the body after it had
been taken away.
MR. BRELAND: Well, find out if he saw the undertaker.
. MR. CHATHAM: Mr. Breland, we will conduct this exémin—

ation, if you don't mind.
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THE COURT: You gentlemen will have to diféct your :
remarks to me. .

Q0 Uncle Mose, what T am trying to get at is this:
Where does Emmett's Mother live? '

' 4 In Chicago.

Q Now will you tell the jury whether or not, whether
you gave‘any instructions to anyone to send the bod& up to
Chicago? o

‘MR, BRELAND: We object to that. We object to the

} leading form of the guestion. )

THE COURT: Will you rephrase your quesﬁion, Mx, ChatJH
ham? .

Q After the body had been brouéht to Money, where did
you tell the undertaker to send the body from Money?

MR. BRELAND: We object to that, Your Honor. He hasn't
said he cold him anything about that. .

THE COURT: If he told him, he can testify .to that.

Q Did you tell the undertaker where tolsend the body?

A I didn't. _ '

Q Now, Uncle Mose, getting back to the point where.fou
saw Emmett's body there on the river, what river was that? -

A Tallahatchie,

Q Will you give the jury some idea as to about where
on'Tallahatchie River the body was when you saw it that .

. a2 B
Wednesday morning? } 2353 e g
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A It was in a boat and the boat was out of the water, ’

Q And was it between some towns? What communities

or towns was it between or near?

A
Q

1t was between Philipp and Tippo.

And you stated you were present there when Miller

took the ring off of Emmett's finger?

A o D e S I

A
Q

Q

I was looking right at him, that's right.

And what did Miller do with that ring?

He put it on the seat there when he taken %t off.
Do you mean the seat in the funeral céach?

That's right.

Was that ring ever given to you?

That's right. I asked for it.

When did you ask for it?

Shortly afrer they got the body in the coach.
And did he give it to you?

That's right,

Now I hand you a ring, Uncle Mose, and I ask you to

tell the Court and Jury if that is the ring that Chester

' Miller rook off of Emmett's finger and gave to you that

morning?

QP 0 Y

Yes, Sir, it ‘is,
How long did you keep the ring after that?
Until we got home.

And rhen what did you do with jt? 28
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A I gave it to the Sheriff.
~ Q Sheriff who?
A To the Deputy. I don't know hig name,
Q Was that a Deputy in thig County?
A LeFlore County.

R

Q

And until today that is the last time you saw this:

ring, is that right?

A
Q

county?

A

That's right.

And you say you gave it to the Deputy in LeFlore

That's right.’

MR. CHATHAM. TAKE THE WITNESS.

CROSS EXAMINATION

BY MR. CARLTON:

.Q

Mose, I believe you testified on direct examination

that Emmett was sleeping in the east room right behind your

badroom, is

O > 0 ¥ O >

that correct?

" That's right,

And also that he was in the bed with your son, Simcn?
That's right.

Who was next to the wall in that bed?
Simon. .

And how close was the side of the bed where Emmstt

1

wag Lo the doorway into your room? T29
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A The head of the bed wsa jammed up against the wall
and the door was right there.
Q and who else was asleep in that room?

A Robert and Maurice..

Q I believe on direct examination, he testified there
was nobody in there but Simon and Eﬁmett.
A VWell, that ié the w&y it was. They was in there
with Emmetc. : |
Q Do you mean you are éhénging your story now fram
[ } what you said awhile ago? . . o e
A I didn't say it.
Q You didn't say that those were the only two in tﬂat

. room?

A They was the only two in the bed, and I didn't say

in the room

Q H%ell, who else was. in the room?

A Robert and ﬁaurice. They was both in the bed.'

C .Those are both your boys?

A That's right.

Q How o0ld are they?

A Robert jis fourteen and Maurice is sixteen.

Q %hen they came to your house that night, as you say,
o and called out, "Preacher - - Preacher", where was Mr.

Milam?

30
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A He was standing right at the door.
Q And as soon as you opened the door, you saw him?
A That's right,

Q

Now, will you get up and show the jury 3ust how he

haa the pistol and the flashlight in his hands, as you say?’

A

ol .-

right?

> ©

Q

front of the

PO o 0 PO

He had the pistol right in this hand (indiéating}.
He had the pistol in his right hand? | '
Yes, Sir. ‘

And how did he have the flashlight?

In this hand (indicating).

And he had the flashlight in his left hand, is that

Yes, Sir.

And where was the  flashlight pointed?

}t was out like this (indicat%ng-with his hand} ..
Do you mean it was out.in'front of his bedy, in
other hand in which you say he had the pistol?
That's right. -
Was there any light in your house that night?
No 1ighE.

Did anybody ask you to turn on a light?

No, 8ir -« - Well, they asked me to.

Did anybody ask you to turn o the iights?

Yes, Sir,
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% . Q0 But you didn't rturn on the lights?

- A No, Sir, ' ' :

3 * * .

i‘ Q MWere there -ever any lights turned on in your housge

i : _ :

. while those men were in there?

} A  No, Sir.

Q. How many flashlights were in there, in your house

that night?

R |

- A 1 didn't see but one. '

Q And where did he keep that flashlight while he was in
g }  your house? ' '. :
| It was right in his hand..

He held it right in front of him all the time?

That's iight.

Eo R B & B

Did he ever turn it up and shine it in hisg face?
MR. CHATHRM: 'In whose face? |
Q Did he ever turn it in his own face?
A Well, he had it something like that when we was
going throuéh the house (indicating with his hand).-

Q Vvho was in front of you as you were going through

the house?
A Well, me and My, Milam was side by side.
¢ . And this othsr man was behind you, ia that righ§?
i A He was behind. :
Q And did he always keep thé flashlight out in front

of him? ' 32
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A That's right.
Q Did he ever shine it in his face?
A Well, I céuld see from the light, you know, how it
will shine out from thg side like that, |
But did he shine it in Emmett's face?
Yes, Sir, he did.

Q
B
Q Did he ever shine it in Simon's face?
A

I don't know about that., Heé was on the back there.

Q When you went in the room where Emmgtt Was%, wWas
P }  Emmett asleep? .
A That's right.
Q0 Who wakened him up? ' ‘
A He told him to get up and put his clothes on.
Q Did he have anything on at cthe time whepn he wag in
bed? Was he sleeping with clothes on? o
A 1 think he had on his shorts and maybe a shirt, 1
don't think he had pajamas.
Q¢ And when he told him to get up and put his clothes
on, wh;t did he put on then? |
A He put on a shirt and trousers.
¢ Did he put on any shoes?
A Yes, Sir. )
{ _3 Q And he got dressed, did he?
A

That's right.
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Q What kind of c¢lothes did he put on?

A T.can't remember what kind.

Q Well, you stated that you wefe there looking at j
him, didn't you?
| A That's right.

Q@ And you were standing right”there, weren't you?

A That's right. | '

Q And there Mr. Milam was standing there in front of
your door, when you opened your door that night, you saw Lo ]

{ } him right there at that time, did you?

A That's right. . .

Q And where was this ther man that you say Qés there
who went through the house wifh you?

A Hé was standing back behind Mr. Milam.

Q Could you see him standing there then?

A No, Sir; I didn't gee him.right then,

Q- Then how could you see him when you say that you saw
him standing back thefe then?

A Well, ‘he was on the porch.

Q But the light wasn't on, was it?

A That's right.

Q When you opened the door and saw Mr. Milam there

and saw this other man standing behind him, could you see . !

the car out there then?

34
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A No, 8ir, I didn't see the car.

Q Well, how could you see the man standing back ‘there

if you couldn't see the car?

" A well, like I said, he was up on the porch,.

0
A

. the car?

e

door;
0
A

And you say the light wasn't on?

That''s right,

But it was so dark out there that you couldn't see

I couldn't see the car out in the road, no.
Was there anybody else there at that time?

There was one man who stood there act the screen

]

How was he standing?

Well, he was standing kind of with his head down

like this here (demoﬁsttating) peering., He was tryihg to

hide, it looked like.

0 1n other words, you think he was trying to hide to

keep you from geeing him?

A That's right.

O And I believe you told me before that you thought

he was a colored man, isn't that right?

A He acted like a colored man.

Pt

other room,

! Q Where was this second man when you walked into this

this other frony room?

35
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A Well, all three of them was almost together.

r—
T
P

Q Who was in that other bedroom near the company room?

BT

A fThere was Wheeler Parker, my grandson, and Curtis

TR BT

Jones,

Q And.when you started through the house, you looked

at them, did you?

f

%L A That's right.

I

K Q wWell, how did you know what boy they were looking
%} for? '

o

%(P) A I heard someone say that this boy had done some:
T

1,
4

:_.*.vi' ¢

thing, or had done some talking down at Money. I think

el
A

that was on Thursday or maybe Friday.

Q You already knew about it, did you?

R T

A That's right.

.Q Had you talked to Emmett about it?

R

A 1 sure did.

R

MR. SMITH: We object to that, if the Court §lease.

THE COURT: The cbjection is sustained.

e — | S

¢ Did you punish Emmett for that?
i . MR. SMITH: We object, Your Honor,
} THE COURT: The cbjection is sustained.
‘ Q When you went into the company room, you went into
_(bj‘ the second room on the east side, is that right? ‘
A The South side,
38
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Q@ And thét would have been the side towards Money,
is that vight? '

A Yeé, Sir.

0 ﬁnd there is a do&r going from the companf.room'
into that room, is that right?

A That's right.

Q And there ié nc door between your room and the

T company room? .
.A That's right:

0 There is a chimney thexe, isn't that right?

)

A That's right,
¢ and there'aré some pictures there on the mantel,
is that right? ‘ |

A That's right.

Q Whose pictures are on the mantel there?

MR. SMTIH: We object to that, Ygur Honor. That hés
nothing to do with this case 'at all. It has no ﬁearing
on this matter whatsoever.

THE COURT: Unless it is shown to ‘be pertinent to this .
trial, the objectiﬁn is sustained,

Q Has there anybody sleeping in the second room there
at alle

A There sure wasn't.

Q That is a bedroom there too, isn't it?

Lo
-l
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A That's right.

Q And tﬁen you gd from that room into the room where
Emmett was sleeping? ' .

A Thaé‘s right,

Q And back of that room in your house, back from whefe'
Emmett was, you go inte a place which is something like a .
hallway, between there and the dining rcow, isn‘'t that
right? ’

A That's right.

¢ and there is a little place in there on the east
gside between the dining room and the kitchen, isn‘t that
right?

A That's right.

Q And rhe kitchen is over on the left side as you are
going through there?

A Yes, Bir.
By the way, dé you have electricity there?
Yes, Sir.
And you have an electfi& refrigerator, do you?
Yas, S5ir, .
aAnd you also have electric lights, do you?

Yes, Sir.

(SR ST © - o B - R )

and you say that one of the men asked you to turn

the lights on that night?
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A Yes, S8ir.
¢ But you still didn't turn the lights on?
A I sure didn’t,
Q Did you ever see this man that you pointed out as

—n

Mr. Bryant, did yoh ever see the light shining on his face
that night?

I did not.

Had you ever seen him before that night?

Not to know him.

. Had you ever been in hiz stoxe?

B o B = I

I never have.

Q Aand the fifst time you ever saw him was in the court-
room this week, wasn't it?. . l

A The first time I saw his face, that's right.

Q Now, let's go back to Mr., Milam - - you testified
that he was standing in the doorway of your house with a
pistol-in his right hand and a flashlight out in front.of
him in his left hand, is that correct?

A That's right. ' '

¢ And the flashlight was sticking ocut in Eront about
8ix or eight inches, about gix or eight inches in front of
the pistol; is that right?

A I don't know about that. I didn't measure it, -

Q Had you ever seen Mr. Milam before that night?

a9
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. A I-never had.

¢ Did you ever see the lights flashing on his face
that night?

. A Sure. He had.it up to his féce. That is the way
I know him.

Q Mocse, you talked to me over at this law office over
ﬁere (pbinting with his hand) last week, is that right?

A That's right.

Q And do you remember this gentleman here, Mr, Breland,
being present at that time? -

A Yes, Bir.

Q0 And do you remember Mr, Hendersqn being present .there
that day (indicating another gentleman)?

A That's right.

0 and this gentleman over there in the blue coabt, Mr,
Kellum, was he present that day also?

A . That's right.

Q0 You remember him being there, d4d¢ you?

A Yes, Sir.

Q And isn't it a fact, Mose, that you on that day told
each one of those gentlemen and me that the  only reason you
thought this was Mr. Milam in your house that night was due
to the fact that he was a big man and had a bald head? 1sn't

that true?

40
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A That's right.

Q And the first time tﬁat you ever saw him was in this
courthouse lgter on when they came into the courtroom, ﬁsn't
that right?

A I dom't believe I understand.

Q¢ The first time you ever saw him was in this court-
room, isn't that right?

A No Sir. I knowed him that night.

Q And the reason you say you knoéw him is because the-

;  man had a bald head, isn't that right?

A Well, I noticed his face and his stature. And I
knowed his face just like I see him there now.

Q Then you have changed your story from what you told
ug the other day, héven't you? |

A Thef was at my house.

Q And the only thing you saw at your house, the only
man you saw, was a bald headed man, is that right?

A That's right.

Q Mosge, isn't it a fact that before you saw Mr. Milam
up here, you saw Mr. Milam's picture in the newsp;pers, that
is, before he came in here and you saw him up hexe? Isn't
that true? ’

A I don't know whether I have or not. 1 can't-remember.

Qg Now isntt it a fact that you told me and rhese other

41l
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gentlemen here last week that you saw him in the newspaper

before you saw him here in the courtroom?

A
Q
A
Q
A
Q
A
Q
A
0
A

0

I don't remember saying that.

Do you deny that?

1 don't vemember.

What were Emmett's ini;iéls, Mose?

I don't know.

Are his initials “L.T."?

That is his Daddy's name, Louis Till.

But are they Emmett's initials?

That is Louis Till, his Father's dnitials.
But they are not Emmett's initials, is that right?
That's right.

Now, you say you saw a c¢ar out there when you first

came out on the porch, and you say you saw it first when

they went out there with Emmett, is that right?

A

I saw it when they went out there with the boy.

I could see something black up on the road.

Q

But you say you couldn't see a car out there on the

road when you first opened the deor?

A

Q
A
Q

That's right.
But you could see a man standing out there?
Wwhen I first came on the porch there, sure, I saw him.

Now, this car you say you saw out there afterwards,

42
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Ly

road?

> o »

Q

" was the car pulled up to your porch or was it out on the

It was in the space between the road and my house.
It wasn't up in the gravel road, was ic?
No, Sir.

And it is just about fifty feet ocut to the gravel

road, isn't that right?

A

Q
A

Q

It is something like that.
And what kind of trees are in the yard there?
Cedar trees and Persimmon trees.

And those trees are about thirty or forty feet from

the road, isn't that right?

A
Q
A

like that.

o 0T O D

No, Sir.
Then how far are they?

I guess about maybe ten or twelve feet, something

Is there plenty of room for a car to pull off there?
There is plenty of room for a car., I park there,

And you saw tLhe car parked there, did you?

when it pulled off.

Then you didn't see a car before it pulled off?

T didn't see it before he pulled off. '

Then you didn‘t see Emmett gebt intoe the cay, did you?

I didn't see Chat,

43
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MR. CHATHAM: If the Court please, I would like to ask
Mr. Carlton to please give the Witness time to answer his .
guestions.
THE COURT: The Witness will have plenty of opportunity
to answer the quegtions. And I must ask Counsel to direct
2 all remavks to the Court,
Q You didn't see Emmett get into the car, 4id you?
A I did not.
¢ And you didn't see anybody put him in the car, did
( h) you?
' A I did not.
Q And you did not see either one of these men who were
at vyour house get into the car, did yow?
A 1 did not.
Q And you didn't see anybody in that car when it drove
off, did you?
A1 did not.
Q Did you see any headlights on the cax?
A There wasn't no lights on.
Q Dbid you see'aﬁy tail }ight on the car?
A

1 did not.

L4

Q When they opened the door to get in the caxr, d4id -any

' lights turn on?

A I didn't see it,
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0 How many folks were in that car?

A T don't know.

O .Was this voice you say you heard out there. the
voice of one 9f these three men you had already seen there?

A It was just a voice. They took him out there, and
somebody said, "Is this him?" and then a voice said, "Yes.®

But it wasn't one of them.

Q And the -only reason you thought Mr. Bryant was there

that night was because somebody came up there and told you

or said that he was Mr, Bryant, is that right?

s

A That's right,

How ¢ld is Emmett Till?

Fourtee%.

What grade was he in?

.The 9th.

And how &id he walk? Did he walk natural?
He walked right.

Did he walk good?

That's right,

And how did he talk?

- o B .~ I R « B & R A &

Well, he had a stammering speach. Sometimes he

couldn't get a word out.

o

Q Did you understand him all right?

A Yes, when he got it out,
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¢ Q And he could make you understand him, is that right?
‘A That's right.
Q And how tall was he?

-

44A-JN-30112, 62D-JN-30045-FD302

A Well, it looked like Emmett was about five feet and
three or four inches. -
Q- Aand how much diad pe weigh?
A One ﬁundred and fifey.
Q Did he look like he was pretty well grown? Was he a
pretty good sized man?
A He locked like a man.
Q When this car drove off from there that night, how
many people were in there when it drove off?.
A I don't know,
Q Well, you say you stood there and watched it drive
off, is that right?
Jl' Yes, Sir.
Was the ﬁcon shining?
It was not.

" There was no light there at all?

Q

A

Q

A No light,
Q And you didn’t turn on the lights in your house?

A That's right.

Q And you say you stood there for about twenty minutes

before you did anything?

an
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A  That's right.

Q0 Now, let's go up there to the morning on the river,
Mose. ﬁhen you went up'there, how many folKks were iﬁ the-
.car that fou went up there in?

A  There wasg three,

¢ Do you know who.they were?

A I don't know their names. They said it was the
Deputy Sheriff of Greenwood; Mr. Cothran, I-think,

Q Did you stop anywhere on your way up there?
We stopped at Philipp.
Why did you stop there?

They stopped to inguire where the body was?

oo O P

You stopped there at Philipp and then you went on up
the road to where the body was? |
A yes, Sir,
Q And you went with them up there?
A I sure did.
Q When they parked the car there, what did you do?.
A wé all got out and walked down to the river.
Q You got out of the car and then walked down aways
to go down to the river where the body was?
A Yes. |
Q Could you see the body in the river?
A I couldn't see good. It was in the boat.
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fe Q There wasn't any trees or anything like that from
[ where the car was parked to where thg body wasg, is that '
li' right? :
' A Yes, Sir.’
Q And you could look to where the body was from wﬁere
the car was parked?
A Yes, Sir, ‘
Q¢ And 4did you walk éown ro where the body was with Mr.
Cothran? :
£ A 1 sure did. , _ 3

¢ And did he ask you on the way down there if that

looked like the boy's body? ) ' ]
. A I can'‘t remembex now whether he did or not. ‘
¢ Then you were close to him, were you, when you first
decided it was Emmett's body?
A I was étanding right up over him,
Q And you didn't say anything to him when you were about

fifteen or twenty yards back from the boat, you didn't say

that iy looked like him when you were that distance away?

A I don't remember.

Q@ You didn't tell Mr. Cothran that before you got down
to the boat.

A I don't remamber.

Q Do you mean to say that you did not tell him that. it
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looked like Emmett when you were some distance away before

you reachad

A
Q
A
Q
A
Q

the hoat?

I can‘t remember.

On the river down there, what was done with the boat?
What was that? '
Was the boat still in the water?

1t was out of the water,

It was out of the water just like it had been pulied

out on the bank out of the water?

QO » O P

Q

It was just kind of pulled out, Yes, Sir.

And how was the body in the boat there?

It was in the boat.

Well, was it laying face down or on its back?
On its face. '

And what part of his body was up towards you as y@u

were coming up there to the boat?

A

Q

His head.

.

And all you could see lying there in the boat was

just his head and back, is that right?

A

Q

They turned him over, and then I saw all of it.

Now wait just a minute, Mose - -~ when you first came

up there,‘all you saw.was just the head and back, is that

right?

A

That's right.
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Q Wwhen you got down there, did you have any conver-
sation with the officers there after that as to whether
that was Emmett or not? .
A I can't remember.
Who turned the body over?
I can't remember that either. But someone turned it.
Someone turned the body over, is that right?
That ‘s right,.
And then you looked at him, did you?
That*s vight. That is when.I began viewing him.
-And you were sure that was Emmett Till?
That's right.

When did you first see this ring?

- Ao SR v S T v R R e

The same day that he was taken out there, I saw him
on the boat there, and that is the first time I seen the
ring.

Q As I understand, you brought him down from Chicago
with you didn't you? .

A Yes, Sir.

Q And you brought him down on the train with you, is
that right?

A That's right..

Q And I believe, as.l understand it, you left there on
Saturday morning and arrived Saturday afterncon, is that
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correct?

A That's right.

Q Then you saw him with éhat ring, didn't you?

A Well, he didn't wear it all the time., He didn't
weayr it every day. 1 think they had to put some tape around
it, or something. It was too big.

Q Do you mean to say that he was there in your home all
week and you didn't see that ring?

A I sure didn't,

| Q Then you had never seen that ring before?
No, Sir

Did it have tape on it then?

It didn't then,

But you say it was too big?

That's right.

Just how do you know that is was too big?

>0 X O P O P

well, I know when they got it off 'his finger, well,
it was all swollen, and it was slipping off then. ‘
Q0 But you didn't really know it was teo big, did you?
A It was too large. ‘
Q But you had never seen it before, is that right?
A I never seen it.
(. Q And you don't know of your own knowledge that it was
Emmett's ring, do you? ' |

1
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Yes, 8ir, I do,
Just how do you Know that, Mose?
Simon and Robert told me.

Somebedy told you it was his ring,.is that right?

» OO O 0O ¥

Simon and Robert told me.

MR. CARLTON: I would like to ask the Court o disregard
that.

MR. BRELAND: 1If Your Honor please, we ask the Court
to instruct the jury to disregard the statement that he |
knew it was Bmmett's ring.

THE COURT: You gentlemen will disregard the statement
that he made where he said that he knew it was Emmett's ring.

MR. SMITH: If the Court please, Mr. Carlton asked the
witness the question, himself, and the witness was just
replying to his guestion.

THE COURT: Will you ask the guestion over again, Mr.
Carlton. I didn't get the response to that particular |
guestion,

MR. CARLTON: 1Inasmuch as the Court has told or instructed
the jury teo disgegard his last stétement, I will pursue
another line of questioning.

Q Now, Mose, you say that the only reason &ou identified
that man there that night as being Mr, Bryant is that he

said he was Mr. Bryant, is that right?
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A That's right.

Q And you also say that the only reason you identified
Mr. Milam as being there that night is the fact that he is
a big man and bald ﬂeaded,.is that right?

A That's right.

‘Q Now, Mése, ian't it a fact thatr you tdid these
same four gentleman that I have pointed out previously - -
those three-gentlemén over there and wyself - - that you
told them that the only reason that you could identify that

j body in the boat as being Emmett Till was because he was
smooth faced?

Isn't it a fact that you said because the body didn't
have any whiskers and was smooth faced, and because Emmett
wag missing, then you identified that body there in the
boat as being Emmett Till? Isn't that corréct?

A I didn't mention no missing.

Q Mose, do you deny that you made this statement to
Mr. Breland, Mr. Henderson, Mr. Kellum and we that the only |
reason you could identify that bedy in the boat as being
Emmett Till was because he was clean faced or smooth faced,
and because Emmett Till was missing. ‘

A I did not say iv.

O You did not make that statement?

A No, Sir, I did not make it.
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‘;i Q Mose, when you were talking to those four defenge
n% lawyers ovey there in Mr. Breland's office, did we treat
ﬁ_ you nice?
* A I think so,
ﬁ: MR. CHATHAM: W®e object to that, Your Honor. He is
:; leéding the witness and telling him what to say. '
E THE COURT: The objection will be sustained. 1T will let
E you ask him how he was treated, but let him state it, him- '
i self.
%{"d Q Well, how were you treated ovef there, Mose?
;'l A I was treated all right.
f Q@ Were you treated just about like the State's attorney
;i treated you when he talked to you?
! A That's right.
% Q Did anybody threaten you over there?
, A They did not .
f Q And were you told there in that office that all we
. wanted to know there was just what you knew about it?
: A That's rxight.
MR. SMITH: 1If the Court please, we will admit - - we
know these five gentlemen here, and we will admit of our
knowledye that Mose was not mistrested and that he wasn't
{ ' brow-beaten, and we will admit that all that is true. We

admit that., Me know they wouldn't do a thing like that,

S4
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THE COURT: All right, I think that is enough,
Q Mose, on this Wednesday night that the incident
happened in Money, where were you?
" A At church.
MR. SMITH: We object to anything that happened on
Wednesday night, if the Court please. That has nothing to
do with whatever is involved in this lawsuit.
THE COURT: I think it calls for a cqnclﬁsion and
would be hearsay evidence., And I think it is objection-
, able theve unless it is further gqualified.
Q Now, on the Wedneaday night before this incident,
on the Wednesday night down there at Money - - -
MR, SMITH: If the Court please, we object to anything
that happened on Wednesday night.l .
THE COURT: I will let Mr. Carlton ask the gquestion
before I rule on any question or on any objection to a

guestion.

Q On the Wednesday night preceding the night that

L
"
-
L
N
:
.
"
-
=
-
:

Emmett Till disappeared from your home, where were you?
MR. SMITH: We object to that, Your Honor.
THE COURT: The objection is overruled.

2 Where were you, Mose, on the Wednesday night before

Emmetr Till disappeared from your homg?

A At the church.
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gnd whe was at church with you?
Oh, there was a good many people there. I can't '
recall.
Q 1 mean, who was with you from your family group in
your house?
A My wife,
0 Were the boys with you?
A HNo, Sir.

MR. SMITH: It the Court please, we object to all

- questions that have to do with anything that happened

prior to the night that Emmett Till disappeared. That has
nothing to do with the case at all.

THE COURT: The objection will be overruled. He can

- gtate that. But the witness is not going to be permittéd

to state something that he doesn't know of his own know-

ledge,
Q Werxe your boys at chuxch with you that night?
A They wag not.
Q Was BEmmett Till at church with you that nighe?
A No, Sir.
Q .Do you know where they were?
THE COURT: Just of hig own knowledge now, not by
haarsay. ‘

THE WITNESS: 1 sure don't.
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A My wife,
¢ Where were the bovs? #here were your boys?
A They stayed at home.
Q¢ The five of them stayed there at home? That is,

your three boys and Wheeler Parker and Curtis Jones?

A That's right.

Q Did you go back to your house that night after you
bought the gasoline?

A I don't think so.

Q When did you next come back to your house after you
lefr theve that night to get some gasoline? .

A I reckon it was about eight o'clock Sunday, some-
thing like that.

O Did you leave any adult, any grown person, there with
your boys during that time you were gone?

A I sure didn't,

Q About what time did you leave to go to the store
after the gasoline? |

A 1 reckon it was about forty minutes after it happened,
I guess, as near as I can remember. '

Q And you say it happened about two o’'clock, is that
right?

A’ Something like that.

0 Then that would make it about a guarter to three

.

[
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when you left your home to get some gasoline?
A Maybe something like that.
Q And you say you left there at that cime and didn't

come back there to ygur house until aboutr eight o'clock Sun-

day morning?
A I guess it was about that.
Q And you left the boys there - - you left them there

"for about five hours by themselves, is that right?
A I guess something like that. I don‘t know exactly.

I didn't keep time.
0 Tell me, Mose, if Emmett Tili had not disappeared,

would you have identified the body in the boat as Emmett

Till?
A What do you mean? Do you mean the same identification

I had before?
© If Emmest Till had not been missing, would you have

thought that was Bwmett Till's body in that boat? '
A With the evidence I had on him?
Q Yes,
A Yes, Sir.
Q Ana because he had this ring on his finger, I take

it, and because your hoys told you that was Emmett's ring,

is that right?

A That's right,
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But you had never seen the ring before?
A That's right, -
Q And all you know about the ring is what your boys
told you, is that right?
A That's right.
0 Was this a dark night, Mose, that these men came to
your house? ' ‘
A That's right.
Q¢ And there was never any light in that house chat_
: ; night except from just one flashlight, is that right?
A~ That's right.
Q And.it was 80 dark that you couldn't even see the
car out in your front yard, is that right?
MR. CHATHAM: Your Honor, I think that is about the
third time he has gone over that. We will be here all week

if he keeps up that type of questioning.

THE COURT: I will ask you to please limit your question-

ing'and not repeat queétions, if possible to do so. But wa
will let him ask that guestion.

Q My quéstion was, Mose, - - it was so dark that night
that you couldn't even see a car in your'front yard, is that
right?

‘- A I couldnf; make out what it was, what kind of a cax

it was.
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' ¢ And you don't know whether it was a Ford or a
Chevrolet, is that riéht?

A That's right.

Q And you don't know whether it was a truck or whether
it was jusﬁ a car, is that right?

A That's right,

Q All you know is that some vehicle was out in front
of your house and that it drove off towards Money after ‘
these men went out of your house, is that right?

A I saw something dark out there, but I couldn't make
out what it was.

Q And you don't know wheﬁher it was a car or a truck,
do you?

A Well, when it passed the trees, I saw something dark.
But I couldn't make out just what it was, what kind it was.

Q Was there more than one car there?

A I don't know if tﬁere wags more than one. I just seen
one car, —
Which way was the car facing?

Towards Money. |

Could you see that it was facing towards Meoney?-

>0 or 0

Yes, Sir. They didn't ever have to turn around at

F

all. They just drove right o¢ff with it.

N Could you see that it was facing towards Money?'
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A That's right.

Q Do you mean to say that you could see-it was facing
towards Money, but you couldn't tell whether it was a car
or a truck out there? '

A That's right: I saw it when it passed the trees,.
when it wag going towards Money. I could see it thgn éasy,

Q * Then what kind of a car was it if you could see it

80 easy?
MR. SMITH: If the Court please, he has alrgady testified
p‘} to that,
. THE bOURT: I think that gquestion has been covered.
MR, CARLTON; That is all.
MR. CHATHAM: I think that be all we have with this

witness,

(WITNESS EXCUSED.}

LES R 2
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